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Kampanjen mot vapenforskning vid högskolor 

- Senaste nytt från Gävle: Sofia K. har haft uppe frågan om policy mot vapenforskning i 
forskningsnämnden för naturvetenskap och teknik vid Högskolan i Gävle. Resultat: Man 
ska försöka ha koll på sådana forskningsprojekt som har militär anknytning. 

- Senaste nytt från Uppsala: Mårten B. har haft möte med INUG Uppsala och 
studentsektionen i Pugwash. Framförallt de senare är intresserade av ett samarbete. 
Mårten B. ska arbeta vidare på att i Uppsala tillsammans med Pugwash bilda en större 
grupp som kan jobba med kampanjen mot vapenforskning. Även försöka knyta kontakt 
med seniorsektionen av Pugwash, för att ta reda på vad de vet om vapenforskning vid 
högskolorna i landet. (På sikt kanske kunna delta på Pugwashs internationella 
årskonferens och föreslå en hederskodex för vår yrkesgrupp. Huruvida INFF skulle kunna 
bli en del av Pugwash, är en fråga att diskutera i framtiden om det skulle bli aktuellt.) 

- Nytändning i kampanjarbetet: Sofia K. m.fl. har lagt upp en del information på wikin, 
bl.a. vad gäller SAAB:s vapenforskningssamarbete med olika högskolor i landet. Mycket 
mer behöver dock göras i kartläggningsfasen. Idé att skicka ut frågor till alla relevanta 
fakulteter i hela Sverige (finns policy och vilken avdelning/hur mycket pengar används 
för vapenforskning). Även kolla med SIPRI och Pugwash. Försöka hålla en tidsplan där 
dessa saker ska vara gjorda och rapporteras i april i år. 

- Definition vapenforskning: En tydlig definition av krigsmateriel finns i SFS 1992:1303.* 
Vad är då en bra definition på vapenforskning? Forskning som syftar till att tillverka 
krigsmateriel enligt definitionen ovan? Forskning som finansieras av del av företag som 
har fått tillstånd att exportera vapen? Vad har Svenska Freds för definition på vapen och 
vapenforskning? 

 
 
 
Andra större och mindre frågor 

- Idéprogram: En viktig fråga att diskutera mer. Vi borde ha ett. Kärnfullt och kort. Två 
saker bör ingå: 1) Vår syn på vapen (vi tror ej på att vapen är ett bra sätt att förändra 
världen med); 2) Ingenjörers förhållanden till vapen (om alla ingenjörer i sin utbildning, 
eller tidigare i skolan, lärde sig etisk medvetenhet, så betydligt färre ingenjörer som då 
väljer att gå in i vapenutveckling). 

- Öppenhet på wikin och mejllistan: Kanske stänga wikin för allmänheten? Bättre att bara 
göra den osökbar från Google (är tekniskt möjligt). Mejllistan bör behållas stängd, 
åtminstone eftersom det är dumt att retroaktivt göra sådant offentligt som skrevs i tron att 
det inte var offentligt. Viktigare diskussioner på mejllistan kan istället lyftas fram på 
wikin/hemsidan. 

- Argumentationsdatabas: Finns en början till en sådan utlagd på wikin nu. 

                                                           
* Förordning (1992:1303) om krigsmateriel, se http://www.notisum.se/rnp/sls/lag/19921303.htm 

http://www.notisum.se/rnp/sls/lag/19921303.htm


- Att göra-sida: Vi behöver ha en sådan på wikin, där viktiga saker som bör göras kan 
läggas ut, och därefter kan folk anmäla sig och göra det och sedan bocka av det som 
gjorts. 

- Ny logotyp: Sofia K. har kontakt med konstnärliga förmågor som kan ta fram förslag. 
Även titta på Chalmerister för freds gamla logga (som vi har fritt förfogande över). 

- Kurser: Kan vara intressant att ge för intresserade (t.ex. Unga forskare) i framtiden. Vi 
bör ha ett idéprogram först dock. Hans B. kan på hemsidan lägga upp förslag på föredrag 
som han kan hålla. 

- Hedersmedlemmar: En fråga att diskutera senare. 

- Övriga idéer, info, m.m.: Inkomstförsäkring (för folk som förlorar jobb pga 
ställningstaganden mot vapen). Samarbete med etiska fondkonsulenter. Proposition om 
freds- och konfliktkunskap i gymnasieskolan. 

 
 
 
Ärenden rörande INFF:s anknytning till Svenska Freds 

- Svenska Freds enkät till intressegrupper: Tidigare utskickat på mejllistan. Idriz har svarat 
på denna. Inte så många relevanta frågor för vår del dock. 

- Pengar från Svenska Freds: Vi har 2000 kronor kvar av pengar från Kampfonden (som vi 
fick pengar ifrån inför uppropet våren 2004). Dessutom har vi 4000 kronor att använda 
till kampanjen mot vapenforskning på högskolor. Mer pengar kan även sökas från 
Fredsfonden och Makarna Edhagers fond. 

 
 
 
Konkreta och mätbara mål för INFF fram till 2005 års slut 

- Mål i kampanjen: Få reda på hur stor procent av svenska högskolors finansiering som går 
till vapenforskning. Få in tre artiklar i några större dagstidningar. Ha ett seminarium. 

- Rekryteringsmål: Innan årets slut ska vi vara 50 stycken eller fler medlemmar. 
 
 
 
Sammanfattning av vad olika personer ska göra: 

- Mårten B.: Försöka dra igång en meta-kampanj för att starta en grupp i Uppsala. Komma 
i kontakt med seniorsektion i Pugwash och höra om vapenforskningen på högskolor. 

- Hans B.: Göra wikin osökbar av sökmotorer. Lägga ut föredragsförslag på hemsidan. 

- Sofia K.: Formulera och skicka frågor till högskolor. Kolla upp logotyp. 

- Idriz: Lägga upp en Att göra-sida på wikin. 

- Vakant: Höra med SIPRI om vapenforskning på högskolor. 
 
 
 
Nästa möte 

Någon gång i mars och maj, då Idriz är i Stockholm för möte med Svenska Freds 
centralstyrelse. 


